



**Musée Holocauste Montréal
Montreal Holocaust Museum**

MUSEUM'S STATEMENT ON THE SITUATION AT BETH TIKVACH SYNAGOGUE AND FEDERATION CJA WEST ISLAND.

Montreal, Quebec, November 7th, 2023 - As we approach the 85th anniversary of Kristallnacht on Thursday, the news of an attempted firebombing at Beth Tikvah Synagogue and the Federation CJA West Island office sends a chill down our spine. The echoes of history are no longer whispers, they are sonic booms. 85 years ago, hundreds of synagogues were burned to the ground in Nazi Germany. The violence that erupted that night never waned. We must speak up now, right now, to say that this type of violence and intimidation on the streets of Montreal is unacceptable and that antisemitism has no place anywhere in the world. Our Jewish community has the fundamental right to feel safe. The Montreal Holocaust Museum condemns this act in the strongest terms and hopes the perpetrators will be brought to justice.

-30-

Press contact:

Gillian Sonin
Marketing and PR Coordinator
Montreal Holocaust Museum
514-467-4994
gillian.sonin@museeholocauste.ca

DÉCLARATION DU MUSÉE SUR LA SITUATION À LA SYNAGOGUE BETH TIKVAH ET À LA FÉDÉRATION CJA DE L'OUEST DE L'ÎLE.

Montréal, Québec, 7 novembre 2023 - À l'approche du 85e anniversaire de la Nuit de Cristal, jeudi, les tentatives d'attentat à la bombe incendiaire à la synagogue Beth Tikvah et au bureau de la Fédération CJA de l'ouest de l'île nous font froids dans le dos. Les échos de l'histoire ne sont plus des murmures, mais des détonations. Il y a 85 ans, des synagogues étaient réduites en cendres dans l'Allemagne nazie. Les violences qui éclatèrent cette nuit-là sont toujours présentes. Nous devons dénoncer, maintenant plus que jamais, ces violences et ces manifestations haineuses et rappeler que tout dans l'âme de Montréal dit non au racisme et à l'antisémitisme. La communauté juive montréalaise a le droit fondamental de vivre en sécurité. Le Musée de l'Holocauste de Montréal condamne ces actes criminels avec la plus grande fermeté et espère que les auteurs seront appréhendés et traduits en justice.

-30-

Contact presse:

Gillian Sonin
Coordnatrice du marketing et des relations publiques
Musée de l'Holocauste de Montréal
514-467-4994
gillian.sonin@museeholocauste.ca